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11.10. Vivien zo Záhoriec, Viktória z V.
Krtíša, 14.10. Emanuel zo S.Plachtiniec Narodili sa

12.10. Otto Nečas, nar. v r. 1928 z V.
Krtíša, 13.10. Adela Oláhová, nar. v r. 1940
z V. Krtíša, 15.10. Barbora Nagyová, nar. v

r. 1951 z Vinice, 16.10. Anna Mederiová, nar. v r. 1930 z V. Krtíša 

Opustili nás

"Osud je občas veľmi krutý, nevráti, čo
raz vzal. Zostanú iba spomienky 

a v srdci veľký žiaľ."
Dňa 25.októbra uplynú tri roky, kedy

nás navždy opustil
IMRICH BOGDAN z Bušiniec. 

Kto ste ho poznali, 
venujte mu tichú spomienku. 

Smútiaca manželka a ostatní známi.

SPOMIENKA

"V živote človeka sú chvíle, 
o ktorých vieme, že prídu a predsa nás

ich príchod prekvapí. Tým skôr, 
keď prídu náhle a neočakávane."
Rok plný bolesti uplynie 26.10.2011 

od úmrtia nášho drahého 
PAVLA KUTLIAKA z Novej Vsi. 

S láskou v srdci spomína 
smútiaca rodina.

SPOMIENKA

"Žiarila z Teba láska a dobrota, budeš
nám chýbať do konca života. Aj keď nie si
medzi nami, v našich srdciach žiješ stále
s nami."

Dňa 21.10.2011 uplynulo päť rokov 
od úmrtia našej drahej mamy, starkej

a prastarkej MÁRIE BABINSKEJ 
z Veľkého Krtíša. 

S láskou spomínajú: dcéry 
a synovia s rodinami a ostatná rodina. 

SPOMIENKA

Blahoželanie k narodeninám 
"V našom lese šumia buky, šumia zvesť hneď z pravej ruky. 
V našom lese šumia duby, že má sviatok koho ľúbi rodina aj

všetci blízki, do dneška už od kolísky."
Dňa 25.10.2011 sa manžel, ocko a starký 

PAVEL TOMČÍK z Čeloviec dožíva 75 rokov. 
"Striebro Tvojich vlasov je náš veľký poklad, striebro Tvojich
vlasov je múdrosti doklad. Striebro Tvojich vlasov naša láska
stráži , nekonečne láskavá je Tvoja ruka vráskavá. Jej dotyk ra−
ny lieči, len tak, bez dlhých rečí."

Za všetko ďakujú manželka Zuzana, syn Jaroslav, 
dcéry Anna a Alena s rodinami a vnúčatá Lucka, 

Kubko, Terezka, Peťko a Anka. 

Dala nám život, dala nám lásku, dala nám
všetko, čo mohla nám dať. 

Ale už nie je, odišla ... 
A nám ostali len krásne spomienky.
Dňa  29.októbra 2011 uplynie osem 

rokov, čo nás navždy opustila naša 
milovaná maminka ZLATKA MILATOVÁ 

z Veľkého Krtíša. 
S láskou a úctou spomína dcéra Tinka, 

dcéra Renka s rodinou a sestra Elena s deťmi.

SPOMIENKA

Keď Ján. K. z firmy, ktorá má v pre−
nájme parcely v okolí Bušiniec, začal
20.10.2011 kombajnom zberať kukuri−
cu z poslednej parcely, netušil, že svo−
ju prácu bude musieť na niekoľko hodín
prerušiť. V kukurici totiž našiel hrôzo−
strašný nález. Približne 100 metrov od
cesty spájajúcej Bušince a Muľu zbadal
ležať telo muža nejaviaceho známky ži−
vota. Privolal preto políciu, ktorá celú
oblasť uzavrela. Ako sa nám podarilo
zistiť, muž ktorého telo našli v kukurič−
nom poli je pravdepodobne Bušinčan
Ivan. J. Podľa našich informácií tento
asi 54 −ročný muž bol rozvedený a žil
sám, bol nezamestnaný a práve dostal
peňažné dávky. Podľa všetkého bol na
ceste do neďalekej Mule, kde mal asi v
pláne požívať alkoholické nápoje. Do

cieľa cesty sa už však nedostal.
Páchateľ ho pravdepodobne prepadol
na ceste medzi Bušincami a Muľou a
spôsobil mu zranenia nezlúčiteľné so
životom. Na miesto činu prišli viacerí
predstavitelia a vyšetrovatelia z OO PZ
V. Krtíš i odborníci, súdny znalec a vy−
šetrovatelia z KR PZ z B. Bystrice. Ako
nám potvrdila krajská policajná hovor−
kyňa PhDr. M. Faltániová, ide o ob−
zvlášť závažný trestný čin vraždy. V
priebehu noci policajti prípad objasňo−
vali a podozrivého zo spáchania tohto
trestného činu do rána už aj zaistili. V
piatok 21.10.  boli s podozrivým urobe−
né potrebné právne úkony a v priebe−
hu dňa ho aj obvinili z tohto trestného
činu.                            −Text a foto:  

− P. GAŠPAROVIČ−

Podozrivého z vraždy 
už polícia zadržala

Na tomto mieste našiel  Ján K.
telo zavraždeného Ivana J.

Záchranári
na mieste činu

už život  
54 − ročného
Bušinčana
nedokázali 
zachrániť

TOP SPRÁVA
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l ANTON SCHWAMBERGER (45 r.), V. Krtíš,
operátor zváracieho robota

"Sviečková na smota−
ne s knedľou je mojím
obľúbeným jedlom.
Rád si pochutnám aj
na kapustnici.
Vegetarián nie som a
ani nebudem. Myslím
si, že sa nestravujem
zdravo."

l HELENA KUBIČINOVÁ (71 r.), 
V. Krtíš, dôchodkyňa

"Väčšinou jedávam
jedlá z mäsa.
Najradšej guľáš, rezne
a pečené mäso. Mám
rada ťažšie jedlá.
Krupica by ma vôbec
nezasýtila. Zjem všet−
ko. Vegetariánka som
nikdy nebola. Musím
sa priznať, že sa ne−
stravujem zdravo.
Začínam si dávať po−
zor, čo zjem, pretože
som začala mať zdravotné problémy. Síce
nemám rada polievky, ale začala som si ich
pripravovať častejšie. Môj zdravotný stav sa
začal zlepšovať. Snažím sa jesť aj viacej o−
vocia, z neho mám najradšej marhule." 

l MICHAL BALGA (50 r.), Čebovce,  robotník
"Mám rád držky na

paprike. Konzumujem
hlavne zeleninové jed−
lá, najviac brokolicu.
Doma máme zásoby
zeleniny,ovocia a hrí−
bov, pretože zvykne−
me zavárať.
Vegetarián nie som.
Snažím sa stravovať
zdravo, ale nie vždy to
ide." 

l ĽUBOMÍR KUREC (38 r.), 
Horné Strháre, vodič z povolania

"Väčšinou jedávam
jedlá z mäsa. Chutí mi
segedínsky guľáš, ale
aj kuracie mäso pri−
pravené na šťave, na
olivách a na zelenine.
Nikdy som nebol vege−
tariánom. Snažím sa
stravovať, čo najzdrav−
šie, ale niekedy je to
ťažké. Stravujem sa
doma, reštaurácie ani
jedálne nenavštevu−

jem. U nás sa varí každý deň, takže každý
deň mám teplé jedlo."

l PETRONELA
KOVÁČOVÁ (55 r.), 

V. Krtíš, opatrovateľka 
"Z jedál uprednostňu−

jem zeleninové jedlá.
Často pripravujem vy−
prážaný karfiol, lečo,
zeleninové rizoto. Pod
mäso používam pór.
Mám rada aj múčniky,
najviac palacinky.
Vegatariánka nie som.

No uvažujem, že prestanem jesť mäso a mä−
sové výrobky. Nestravujem sa pravidelne,
ale snažím sa zjesť denne aspoň jedno tep−
lé jedlo. Stravujem sa zdravo, ale nepravi−
delne, pretože ráno mi vôbec nechutia ra−
ňajky. Ovocie a zelenina sú v obchodoch
dosť drahé.  Snažíme sa dopestovať niečo aj
doma, hlavne jablká, hrozno a zeleninu." 

l ATTILA HRIECH (50
r.), V. Krtíš, podnikateľ 
"Jedávam väčšinou
zeleninu hlavne para−
dajky, papriku a rôzne
šaláty. Vegetarián
však nie som.
Nestravujem sa zdra−
vo,  pretože občas
zjem aj mastné jedlá."  

l PAVEL SRANČÍK
(54 r.), V. Krtíš,

civilný zamestnanec 
"Už dvadsať rokov
som cukrovkár a mu−
sím dodržiavať prísnu
diétu. Sladké jedlá ne−
môžem jesť vôbec. Z
mäsa môžem predo−
všetkým kuracinu.
Vegatarián nie som a
ani som nebol." 

l MÁRIA LETANOVSKÁ
(70 r.), 

V. Krtíš, dôchodkyňa 
"Mám rada syr tofu. Z

mäsa obľubujem kuracie,
z ktorého mám najradšej
jedlo kung−pao s ryžou.
Vegatariánka nie som.
Áno, stravujem sa zdra−
vo. Každý deň si uvarím
teplé jedlo. Mám rada
kyslé polievky." 

l ANNA GEMEROVÁ
(61 r.), V. Krtíš, 

dôchodkyňa
"Zbožňujem jedlá zo

sladkej a kyslej kapus−
ty. Mám rada zeleninu
a ovocie, tiež kuracie
mäsko. Nemám obľú−
bené jedlo. Zjem všet−

ko, čo je dobré a zdravé. Všetko konzumu−
jem s mierou, pretože mám svoje roky.
Vegetariánka nie som. Mávam pravidelne ra−
ňajky, bez raňajok by som nevedela fungo−
vať, je to základ. Na obed zjem normálnu
porciu, na večeru zvyknem zjesť cestoviny,
suchú stravu alebo ovocie." 

l MARTIN JASO (22 r.), D.Strehová, operátor 
"Jednoznačne mám

najradšej mäso, hlavne
bravčové. Z neho naprí−
klad vyprážaný rezeň.
Zjem skutočne všetko
aj palacinky, buchty na
pare ... Vegetarián nie
som. Asi sa nestravu−
jem zdravo, ale snažím
sa zjesť aspoň jedno
teplé jedlo denne." 

l BETKA ŠTEFANÍKOVÁ (76 r.), 
V. Krtíš, dôchodkyňa

"Ľúbim jesť kuracie mäso, zeleninové po−
lievky, ovocie, sem tam aj sladké koláče,
ktoré rada pečiem − najradšej ovocné ale aj
s rôznymi plnkami. Varím každý deň pre se−
ba a manžela. Niekedy sa k nám príde najesť
aj syn s vnukom. V dnešnej dobe je ťažké
zdravo sa stravovať, pretože potraviny sú
drahé."

l JANA MACHAVOVÁ (42 r.), 
V. Krtíš, OSRAM, Slovakia 

"Moja najobľúbenejšia potravina je kuracie
mäso. Konzumujem ho 1−2 krát týždenne."

− Text a foto: EDIT −  

ANKETA
Slovensko je jednou z krajín, ktoré si 16.októbra pripomenulo Svetový deň výživy. Tento deň poukazuje nielen na problematiku nedostat−

ku potravín vo svete, ale aj na zdravé, či nezdravé stravovanie ľudí. Jednou z najdôležitejších vecí k dobrému a dlhému životu je zdravá vý−
živa, na ktorú sa často zabúda. Každý z nás by sa mal zamyslieť nad tým, akú stravu konzumuje. Je veľmi dôležité naučiť sa poznať potra−
viny a vedieť o ich účinkoch na naše zdravie. Spôsob ako sa stravujeme, do veľkej miery ovplyvňuje to, ako sa cítime. 

V našej ankete sme sa vás opýtali, čo najradšej jete, aké je vaše najobľúbenejšie jedlo, či ste vegeteriánmi, a či sa v tejto uponáhľanej a
hektickej dobe dokážete stravovať racionálne a zdravo. 

Aké sú vaše obľúbené jedlá?

Do Veľkej vianočnej kupónovej 
súťaže venovala spisovateľka 

Danica Janiaková 

DVE KNIHY O STRAVOVANÍ  
Prvá kniha −  VADEMECUM ZDRAVEJ

VÝŽIVY  − poteší každého, kto sa chce
zdravo stravovať, pretože v nej nájde ná−
vod ako si upraviť svoj jedálniček sme−
rom k zdraviu. 

Slováci vraj majú
more v Chorvátsku
− a keďže krajinu
spoznávame aj cez
jazýček, resp. gas−
tronómiu, tak by
tento turistický
sprievodca a ku−
chárska kniha v
jednom − DOBAR
TEK! DORÚ CHUŤ!
− nemala vo vašej
knižnici chýbať. 
Autorka slovom aj
obrazom odporúča
čitateľom nielen 50
najlepších tipov
pre dovolenku v
Chorvátsku ale aj
sto gastronomic−
kých špecialít, kto−
ré by ste určite ma−
li ochutnať. 
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Do slávnostného šatu obliekli
miestni hasiči zrenovovanú požiar−
nu zbrojnicu, ktorú im slávnostne
posvätil farár Mgr. Erik Hanzen.
Nová zbrojnica zlepší podmienky
ich práce a pomôže im v boji s ne−
žiaducim červeným kohútom, kto−
rého by v obci neradi videli. 
Na svoje si prišli aj najmenší oby−
vatelia obce. Svoju hravosť šikov−
nosť i fantáziu preukazovali pri
hrách na detskom ihrisku, kde vari
najviac zábavy bolo pri futbale na
chodúľoch. 

Na seniorov 
v Želovciach 
nezabúdajú

To sa už deň prehupol do svojej
druhej polovice a priestranstvom
pred obecným úradom sa šírila vô−
ňa zabíjačkovej kaše, pečených ja−
terníc a klobások. Prírodný amfite−

áter začali pomaly zapĺňať najstarší
obyvatelia obce. Vedenie obce na
čele so starostom Ing. Júliusom
Makóom, CSc., si ctí šediny svojich
obyvateľov a aj tento deň pripravili
v Želovciach najmä kvôli svojim
najstarším obyvateľom.  

Najstarším obyvateľom obce pri
tom venujú aj malé darčeky. Už iba
dva roky do okrúhlej stovky chýba−
jú najstaršiemu obyvateľovi obce
98−ročnému Alexandrovi
Bányaiovi, ktorému kyticu i malú
pozornosť odovzdali Marika
Jadroňová a starosta obce. Ďalším
dvom najstarším obyvateľkám obce
ich zdravotný stav nedovolil osob−
ne sa zúčastniť na oslave a darče−
ky pre ne prevzali ich rodinní prí−
slušníci. Krásnych 90 rokov sa v jú−
li tohto roku dožila pani Elena Šes−
táková. Iba o niekoľko mesiacov

mladšia je Margita Hamranová,
ktorá 90−tku oslávi začiatkom no−
vembra tohto roku.  

Ing. Július Makó, CSc., sa potom
v krátkosti poďakoval seniorom za
ich obetavosť, starostlivosť i lásku,
ktorú venovali a venujú svojim naj−
bližším a zaželal im ešte veľa rokov
plnohodnotného života v kruhu
svojich najbližších. Svoju úctu naj−
starším obyvateľom potom vyjadrila
i riaditeľka ZŠ s MŠ v Želovciach
Mgr. Anastázia Sedmáková i farár
Mgr. Erik Hanzen, ktorý prítomným
udelil božie požehnanie.    

Najkrajší darček 
od najmenších 

gratulantov
V kultúrnom programe sa prítom−

ným predstavila folklórna skupina
Aranyeső z Kosíh nad Ipľom s obe−
račkovými zvykmi a piesňami. Vari
najkrajším darčekom pre seniorov
však bolo vystúpenie ich vnukov a
vnučiek, ktoré si pre svojich blíz−
kych pripravili pod vedením učite−
liek MŠ Alžbety Kiššimonovej,
Danice Ballovej a Beáty
Horváthovej i vyučujúcich ZŠ Mgr.
Zlatice Milatovej, Mgr. Andrei
Bartošovej, Mgr. Jána Geregaia,
Mgr. Márie Mihalkinovej, Mgr.
Viktórie Budaiovej, Mgr. Moniky
Pálovej a Mgr. Dariny Šurinovej. V
pestrom pásme piesni, básni, hier,

tanca i scénok sa predstavili naj−
menší škôlkari až po najstarších
žiakov z deviatej triedy. Ako po−
sledná skladba na pódiu zaznela
známa pieseň skupiny Modus Ús−
mev. 

Zabíjačkové 
špeciality chutili 

všetkým
A úsmev sa rozihral i na tvárach
seniorov, ktorí sa potešili tomuto
darčeku najmenších gratulantov i
tomu, že na nich obec nezabudla.
S dobrým pocitom vďaky sa potom
uberali k prestretým stolom, aby si
pochutili na zabíjačkových špeciali−
tách, ktoré rozvoniavali do ďaleka
a lákali k zahryznutiu. Popri po−
chutnávaní si na klobáske či jater−
nici, ostal čas i na kus reči. Veď
mnohí seniori sa stretli znovu tak−
mer po roku a bolo veru o čom roz−
právať. Ako sa im darí, čo je nové
v ich živote, čo deti i vnúčatá, a
žiaľ, prišiel čas zaspomínať si aj na
tých pätnástich spoluobčanov, ktorí
ich v priebehu roka navždy opusti−
li.     

Prichádzajúci súmrak končiaceho
sa dňa donútil mnohých pobrať sa
domov a ukončiť toto príjemné
stretnutie. Všetci sa však rozchá−
dzali s dobrým vedomím, že o rok
pre nich obec znovu pripraví stret−
nutie. Hrialo ich vedomie, že na
nich samospráva, napriek staros−
tiam, ktoré má, nezabúda a má ich
šediny v úcte. 

−P. GAŠPAROVIČ−  

Jeseň plná života v Želovciach
Aj keď sa už príroda naozaj poberá na zimný spánok a vzduch sa

riadne ochladil, v Želovciach to v sobotu 15.10. akoby nevnímali. Od
rána vládol v obci čulý ruch. Ešte takmer za tmy sa pred obecným
úradom rozložili mäsiari a kuchári, aby pre obyvateľov pripravili za−
bíjačkové špeciality. A aby sa pre každého ušlo, zabili až dve vyše
stodvadsať kilové prasiatka. Kým rozoberali mäso, umývali črevá a
pripravovali kašu, klobásky i jaternice, priaznivci futbalovej lopty a
zdravého pohybu z obce si vyskúšali nedávno otvorené ihrisko s u−
melou trávou v areáli miestnej školy. Na futbalovom turnaji bojovalo
o pohár starostu 6 družstiev v neúprosných súbojoch. Palmu víťaz−
stva si nakoniec odniesli miestni futbalisti, ktorí tak do svojej vitríny
získali cennú trofej. 

Prírodný amfiteáter v Želovciach zapĺnili zväčša
najstarší obyvatelia obce. Vedenie obce na čele
so starostom Ing. Júliusom Makóom, CSc., si ctí
šediny svojich obyvateľov a aj tento deň pripra−
vili najmä kvôli svojim najstarším obyvateľom.  

Podujatie otvoril starosta obce, vedľa neho zľava riaditeľka ZŠ
s MŠ v Želovciach Mgr. Anastázia Sedmáková, farár Mgr. Erik
Hanzen a Marika Jadroňová, pracovníčka OcÚ v Želovciach

Pekný program si nenechalla ujsť ani mladšia generácia Želovčanov Seniorov pozdravili pekným programom deti z miesntej ZŠ s MŠ
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Hracia karta - VIANOČNÁ KUPÓNOVÁ SÚŤAŽ

Meno, adresa a telefónne číslo:

..................................................................................................................

..................................................................................................................

kupón č.2 kupón č.3

kupón č.4 kupón č.5 kupón č.6

kupón č.7

V minulom čísle (42) sme uverejnili hraciu
kartu populárnej Veľkej vianočnej kupóno−
vej súťaže. Dnes ju uverejnňujeme ešte
raz, aby sme zvýšili šance na výhru aj u
tých čitateľov, ktorí si minulé číslo nestihli
kúpiť. Spolu s kartou uverejňujeme aj dru−
hý zo 7 kupónov (posledný 28.novembra
2011). Vašou  úlohou bude hneď po uve−
rejnení posledného, vystrihnúť ich, nalepiť
a čo najskôr priniesť vašu hraciu kartu o−
sobne do redakcie alebo poslať poštou,
tak aby ste mohli byť zaradení do zlosova−
nia. Určite nezabudnite  pripísať vaše tele−
fónne číslo (pevnú linku alebo mobil), pre−
tože o cene, ktorú získate, rozhodnete vy
sami. Pýtate sa ako? Tak, že si ju prídete
spolu aj s ďalšími vylosovanými vytiahnuť
priamo do redakcie POKROK ešte pred
Vianocami.  

Veríme, že sa aj tento rok do Veľkej via−
nočnej kupónky zapojíte v hojnom počte a
predovšetkým, že vás zaujímavé a veľmi
hodnotné ceny potešia. Nás zase poteší,
že vám  urobíme radosť a možno 

aj bohatšie a krajšie Vianoce 
Za celý redakčný kolektív

RUŽENA HORNÁČEKOVÁ, 
šéfredaktorka týždenníka POKROK  

KUPÓN Č.2

Vianočná
kupónová súťaž

KUPÓN Č.1

Vianočná
kupónová súťaž

Ob¾úbená sú�a� VE¼KÁ VIANOÈNÁ KUPÓNKA JE TU! 

Po viacerých rokovaniach a stretnu−
tiach prípravného výboru, sa 12.10.
2011  v priestoroch jedálne Gastro
Hell zišlo 25 aktívnych i bývalých ba−
níkov na ustanovujúcej schôdzi nové−
ho cechu.  Medzi pozvanými hosťami
bol aj primátor mesta Ing. Dalibor
Surkoš, ktorý sa, ako bývalý baník,
prihlásil za člena nového cechu i
predseda Združenia baníckych spol−
kov a cechov na Slovensku Ing.
Rudolf Šembera.  Ako vo svojom
krátkom príhovore povedal, na
Slovensku je zatiaľ 21 spolkov a ce−
chov z rôznych baníckych miest. Tie
sa pravidelne schádzajú, a v tomto
roku na stretnutí banských miest v
Rožňave boli ako pozorovatelia aj
členovia prípravného výboru z nášho
mesta. Už na budúci rok v B. Štiav−
nici, by však mohol aj cech baníkov z
V. Krtíša kráčať spolu s ostatnými
pod svojou vlastnou vlajkou a cecho−
vým znakom. 

Aby sa tak mohlo stať, prijali zakla−
dajúci členovia stanovy cechu, názov
a zvolili si aj svojich predstaviteľov.
Cech baníkov z V. Krtíša sa bude vo−

lať Banícky cech Dolina a za jeho
predsedu zvolili Ing. Branislava
Mojžiša. Členovia schválili 5 členný
výbor, ktorého členmi sú Igor Babic,
Ján Kyzek, Stanislav Petrůj, Ján Suja
a Ing. Ján Znak. Do kontrolnej komi−
sie boli zvolení Ľubomír Gallo, Alfonz
Petényi a Jozef Mihalčo. 

Podľa stanov je Banícky cech
Dolina dobrovoľným združením čle−
nov, ktorí majú záujem o propagáciu,
históriu a udržiavanie tradícií baníctva
v meste i regióne. Základným cieľom
je obnovovanie, udržiavanie a rozví−
janie tradície baníckych zvykov, sta−
rostlivosť o pamätníky venované ba−
níctvu i o opustené hroby baníkov.
Členovia cechu by chceli zriadiť pa−
mätnú izbu či múzeum venované ba−
níctvu. 

Ak sa aj vy zaujímate o baníctvo
a chceli by ste jeho tradície a pa−
miatky v našom regióne zachovať,
prihláste sa za člena Baníckeho
cechu Dolina. Viac informácií zís−
kate od S. Petrůja na telefónnom
čísle 48 30053, alebo 0905 364
799. −P.G.−

POZORNE SLEDUJTE POKROK, LEBO UŽ ČOSKORO ZVEREJNÍME CENY, O KTORÉ HRÁTE !!!

HORELA STRECHA 
NA DOME...

Rušnú stredu 12.10. prežíval
majiteľ rodinného domu v
Stredných Plachtinciach, keď
musel volať hasičov kvôli po−
žiaru na streche svojho domu.
Požiar  bol ohlásený na ope−
račné stredisko OR HaZZ
Veľký Krtíš. Na základe ziste−
ných skutočností, operačný dô−
stojník  vyslal na miesto techni−
ku a troch hasičov. Po prícho−
de na miesto hasiči zistili, že
sa jedná o požiar dreva, ktoré
bolo uskladnene v kotolni.
Požiar sa síce snažili uhasiť
domáci pomocou vodovodnej
hadice, no do príchodu hasič−
ského auta sa im to nepodari−
lo. Hasiči museli vysekať do
strechy otvor, aby našli aj skry−
tý oheň a predišlo sa tak ďal−
šiemu vznieteniu.   
...AJ KONTAJNER

Plné ruky práce mali  hasiči aj
14.10. s hasením kontajnera
na Ul. SNP 5 vo V.Krtíši.
Udalosť bola nahlásená na o−
peračné stredisko OR HaZZ vo
Veľkom Krtíši. Oznamovateľka
uviedla, že horí odpad v kon−
tajneri. Hasiči na mieste požiar
uhasili a zabránili ďalším ško−
dám.      −Zdroj: OR HaZZ VK−

Svoj cech už majú aj veľkokrtíšski baníci 
Veľký Krtíš, mesto i okres, za svoj najväčší rozmach vďačí baníc−

tvu. Najmä s rozvojom Bane Dolina od 50−tych rokov minulého sto−
ročia je zaznamenaný aj najväčší rozvoj tohto regiónu. Žiaľ, v ostat−
ných rokoch dochádza k utlmovaniu ťažby uhlia v Bani Dolina a s
tým aj k pomalému ubúdaniu baníckeho remesla. Aby sa na baníkov
a profesie s baníckym remeslom nezabudlo ani v budúcnosti, roz−
hodli sa niektorí bývalí i súčasní baníci založiť aj v našom meste
cech baníkov. 

Z HASIČSKÉHO
ZÁPISNÍKA

Na ustanovujúcej schôdzi cechu baníkov bol za jeho predsedu
zvolený Ing. Branislav Mojžiš (vľavo). Vedľa neho stoja Ing. R. Šembera,
Ing. D. Surkoš, J. Kyzek a S. Petrůj.  
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Výstavba mostov začala mať reálnej−
šiu podobu po medzinárodnej konfe−
rencii "Ipeľské mosty", ktorá bola
25.10.2003 vo Vinici. O niekoľko me−
siacov neskôr, v roku 2004 založili ini−
ciátori výstavby mostov Občianske
združenie Za výstavbu mostov cez
Ipeľ, na čele ktorého stála Katalin
Molnár. Práve toto združenie a hlavne
jeho predstaviteľka spolu s riaditeľkou
Regionálnej rozvojovej agentúry
Stredného Poiplia Mgr. Máriou
Lőrincz, sa veľkou mierou zaslúžili o
to, že prvé dva, z celkovo plánovaných
deviatich mostov, sa začali stavať v
našom regióne.  

Predstavitelia vlád
prevzali symbolické

kľúče 
Žiaľ, Katalin Molnár nás pred niekoľ−

kými mesiacmi náhle opustila a ne−
dočkala sa konečnej podoby ani prvé−
ho z mostov, ktorého technickú časť
slávnostne odovzdali do užívania
11.10. 2011 v Rároši. Most na tomto
mieste sa v historických análoch spo−
mína už v roku 1792. Stál, podobne
ako viaceré mosty cez Ipeľ v našom
okrese, na významnej cestnej spojnici

Košíc a Budapešti. Pôvodný kamenný
most museli kvôli zlému stavu začiat−
kom 20. storočia rozobrať a v roku
1904 tu postavili železný most s jed−
ným oblúkom, ktorý meral 62 metrov.
Na jeho začiatku na slovenskej strane
stála liatinová, pozlátená soška Jána
Nepomuckého, patróna vôd a mostov.
Most koncom 2. svetovej vojny vyho−
dili do vzduchu ustupujúce nemecké
vojská.

So samotnou výstavbou mosta sa
začalo koncom roka 2009.
Realizovateľom stavby bola Národná
infraštruktúrna spoločnosť so sídlom v
Budapešti a jej partnerom na sloven−
skej strane bol Banskobystrický samo−
správny kraj. Financie na výstavbu sa
získali z programu Cezhraničnej spolu−
práce Slovenská republika − Maďarská
republika. Celková výstavba si vyžia−
dala viac ako 3,5 milióna eur.  Najmä

kvôli nepriazni počasia i technickým
problémom sa jeho dokončenie o nie−
čo oneskorilo, to však neubralo nič zo
spokojnosti a radosti, ktorá vládla na
moste pri jeho odovzdávaní do užíva−
nia. Symbolické kľúče od mosta odo−
vzdal zástupca zhotoviteľa a investora
do rúk predstaviteľom vlád Slovenskej
a Maďarskej republiky Árpádovi Érse−
kovi, štátnemu tajomníkovi,
Ministerstva dopravy, výstavby a regi−
onálneho rozvoja SR a Dr. Völner
Pálovi, štátnemu tajomníkovi,
Ministerstva národného rozvoja MR. 

Slávnostnému odovzdávaniu kľúčov
tlieskalo množstvo hostí, ktorí sa zišli
na novom moste. Či už to boli ľudia,
ktorí stáli od začiatku realizácie vý−
stavby mostov, politici, starostovia ob−
cí z oboch strán Ipľa, alebo aj zvedav−
ci z neďalekých obcí či osád a nechý−
bali ani obaja veľvyslanci svojich krajín
Peter Weis a Csaba Balog. 

Na moste vládla 
spokojnosť

Po slávnostných príhovoroch a po−
svätení mosta i sochy Jána
Nepomuckého (patróna vôd a mos−
tov), ktorá stála i pri moste postave−
nom v roku 1904, sa mohli všetci prí−
tomní prvý raz prejsť po novom moste
cez Ipeľ. S jeho podobou i významom
pre celý región vyjadrovali všetci spo−
kojnosť, čo niektorí z nich vyjadrili aj pri
krátkych rozhovoroch s médiami.
l Arpád Érsek: "Ľudia v tomto regi−
óne dlhé roky čakali na obnovenie
mostov cez Ipeľ. Robíme to pre
nich a pre možnosť rozvoja tohto
regiónu. Týmto mostom to nekončí,
ale vo výstavbe pokračujeme ďalej
aj v Nitrianskej župe.“  
l Pál Csáky, dlhoročný predstaviteľ
SMK a rodák z nášho okresu:
"Dnešný deň je najlepším dôkazom
toho, že človek musí mať svoje plá−
ny a sny, a tie aj realizovať. Som
veľmi šťastný a myslím si, že to je
najlepší odkaz dnešného dňa. V ro−
ku 2005 som napísal prvú podobu
medzinárodnej dohody medzi
Slovenskom a Maďarskom o vý−
stavbe mostov a bol som pri pod−
pise vôbec prvej dohody medzi vlá−
dami SR a MR o výstavbe mostov
na Ipli 18.10. 2005 v Budapešti. 

(Pokračovanie na str.27)

Prvý z nových mostov už spája brehy Ipľa
Viac ako 10 rokov sa obyvatelia, starostovia a rôzne organizácie na oboch stranách hraničnej rieky Ipeľ

snažili o obnovu mostov cez túto rieku. Veď v minulosti bolo na tejto rieke až 47 mostov. Po druhej sve−
tovej vojne ostali iba tri. Medzi prvými, ktorí začali realizovať myšlienku výstavby mostov cez Ipeľ v na−
šom regióne, boli ešte koncom 90−tych rokov minulého storočia vtedajší starostovia D. Strehovej a
Trenča Matúš Bystriansky a Tibor Ottmár. Jedným z prvých mostov, ktorý plánovali znovu postaviť bol
most v Rároši, ktorý leží na hranici chotárov týchto obcí. 

Pásku na novom moste slávnostne prestrihli Á. Érsek (vpravo) a Dr. Völner Pál

Mgr. Mária Lőrincz (v strede) pozdravila návštevníkov,
ktorí sa prišli pozrieť na otvorenie nového mosta

Medzi pozvanými hosťami boli aj
Pál Csáky a slovenský veľvysla−

nec v Maďarsku Peter Weiss

Pamiatku zosnulej Katalin Molnár si prítomní uctili minútou ticha a na jej počesť
zaspievali ženy z Bušiniec. Tie jej na záver symbolicky poslali po Ipli kvetiny

Medzi prvými, ktorí sa začali zaoberať výstvbou
mostov cez Ipeľ boli aj T. Ottmár (vpravo),
M.Bystriansky (v strede), ktorým pomáhal L. Jámbor Nový most v celej svojej kráse
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Myšlienka takejto podpory skrsla v
roku 2006, keď starostu požiadala
jedna mladá rodina o pomoc for−
mou príspevku. Ako správny   „otec
obce“ vtedy Z.Kuzma nezaváhal a
mladej rodinke pomohol štartova−
cím príspevkom. Keď videl, že táto
pomoc splnila svoj účel, vtedy sa
rozhodol, že rovnakým spôsobom
bude pomáhať aj ostatným mladým
párom a čerstvým rodičom. „Keď
sa v našej obci narodí nový člo−
viečik, odovzdáme jeho rodičom
170 eur. Takú istú sumu dostane
po sobáši nevesta i ženích, kto−
rí majú trvalý pobyt v našej ob−
ci“, hovorí starosta. Pokiaľ sú teda
obaja novomanželia Neninčania,
dostanú spolu 340 eur. Takáto
forma podpory sa ujala a ako tvr−
dia aj miestni, príspevok na svad−
bu vraj našiel pozitívnu odozvu aj
u niektorých neninských starých
mládencov a dievok, ktorí sa na
radosť svojich rodičov konečne
rozhodli oženiť či vydať.

Tajomstvo úspechu
nie je zložité

Plán starostu Z. Kuzmu, ktorý zo−
snoval spolu s obecnými poslan−
cami, zatiaľ vychádza. Počet oby−
vateľov sa naozaj zvyšuje a dedi−
na sa rozrastá. Mladé rodiny sú
budúcnosťou každej obce, bohu−
žiaľ, vidiek vymiera. Možno by po−
dobný recept mohli zaviesť aj v i−
ných obciach, keďže v Neninciach
s jeho vyplácaním nemali problém
ani počas nedávnej finančnej krí−
zy, keď sa samosprávam nedo−
stávalo ani celého príspevku od
štátu z podielových daní:
"Obyvatelia našej obce, ale aj
samotní poslanci, pomáhali
mnohokrát nezištne na obec−
ných stavbách a to len preto,
aby sme o tieto výhody neprišli.
Okrem toho u nás fungujú aj o−
becné služby, skrze ktoré po−
skytujeme rôzne drobné opravy
a úpravy v obci. Vďaka týmto
činnostiam dokážeme získať ne−

jaké peniažky, ktoré vieme
neskôr použiť aj na

podpo −

ru manželstiev a ich bábätok.“ −
vysvetlil tajomstvo tohto úspechu
neninský starosta. 

Na záver trochu 
bilancie: 

Za ostatné roky sa v Neninciach
ročne narodí v priemere dvanásť
detí, čo je v prepočte jedno bábät−
ko mesačne. Svadobný pochod z
obecného rozhlasu zaznie až
osemkrát. Tak naplnenou škôlkou,
akú majú v Neninciach, sa nemô−
žu pochváliť ani v niektorých mes−
tách. Jej kapacita je 30 detí a prá−
ve toľko ju aj navštevuje. Rovnako
je tomu aj v miestnej základnej
škole. Kým pred ôsmimi rokmi do
nej chodilo okolo 60 detí, dnes ju
navštevuje o vyše sto žiakov viac.
Obec zároveň v snahe zvýšiť po−

pulačnú krivku láka do dediny naj−
mä mladých ľudí. V uplynulých ro−
koch odovzdali šesť nájomných
bytoviek, v ktorých našlo svoj no−
vý domov 56 rodín. 

Nové byty už onedlho
V blízkej budúcnosti budú v

Neninciach odovzdávať ďalších 11
nájomných bytov, ktoré sú už v
štádiu dokončenia a k nasťahova−
niu ďalších nových rodín chýba už
len niekoľko „kozmetických“ ú−
prav. Napríklad aj umývanie okien
a skúste si tipnúť, kto sa o túto
činnosť postará. Samozrejme, o−
betavý Zoltán Kuzma, ktorý ne−
zištne spolu s pracovníkmi obec−
ného     úradu vymenia kancelár−
ske kreslo za pracovný odev a
takto znovu  ušetria peniaze pre
ďalší prírastok, ktorý jedna z ne−
ninských maminiek určite čochvíľa
počne. ☺

−M.SEDLAČKO−
−foto: archív redakcie Pokrok−

Čo mesiac, to novorodenec
„Kríza bola − ďalšia a ešte horšia príde“, varujú nás rôzni analytici pred ťažkou budúcnosťou. Všetky média
sú dnes preplnené eurovalom či pádom vlády, na radového občana sa (takmer ako vždy) zabúda, keďže z
problémov veľkej politiky sa veru ešte nikto nenajedol... Našťastie, existujú aj muži činu a k takým rozhodne
patrí starosta Neniniec Zoltán Kuzma. Proti kríze sa postavil vlastným receptom a ten slávi úspech. Nenince
ako jedna z mála obcí v okrese prosperuje, čoho znakom je aj nárast ich populačnej krivky. Z.Kuzma totiž už
pred šiestimi rokmi začal poskytovať mladým párom príspevky za sobáše a narodenie dieťaťa. Do dnešného
dňa takto podporil nové rodiny vo svojej obci sumou viac ako polmilióna v starej mene.

RECEPT STAROSTU ZOLTÁNA KUZMU PROTI VYMIERANIU OBCE: 
Novomanželia z Neniniec dostanú 340 eur, pri narodení dieťatka ďalších 170 eur. A odozva?:

Obraz, ktorý nie je v Neninciach za ostatné roky ničím
výnimočný. Vďaka motivácii starostu Zoltána Kuzmu
sa v obci narodí do roka v primere 12 bábätiek

Zoltán Kuzma
Starosta Neniniec
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O spolupráci s maďarskou obcou
Cserháthaláp sme už viackrát písa−
li, preto nás zaujímalo ako prišli
Dolinčania k Vlachovej Lhote...
Ing.J.Nagy hovorí: "Samozrejme,
písaním projektu. Prišli sme na
to, že keď dáme do projektu eš−
te jednu družobnú obec z
Európskej únie, tak máme väč−
šiu šancu uspieť. Začali sme
preto pátrať po takýchto obciach
spoza hraníc a mali sme ich nie−
koľko vytipovaných. Vlachova
Lhota vyšla víťazne preto, že má
v erbe jeden úľ a štyri včeličky a
o Dolinke je známe, že je "me−
dovou“ obcou.  V našej partner−
skej obci Vlachovej Lhote pri
Zlíne majú síce len desiatich
včelárov, ale snáď, keď prídu na
náš Medový festival, podnieti to
aj viacerých v tejto užitočnej
činnosti."  

Trojdohoda, ktorá bola 1.októbra
2011 podpísaná začala zrejme uži−
točnú spoluprácu obcí z troch okre−
sov, kde sa budú môcť, nielen ich
predstavitelia, ale aj občania vzá−
jomne informovať o aktivitách.
Keďže už názov projektu napove−
dá, že v ňom ide o krajšiu Európu,
tak aj v Dolinke začali s upratova−
ním − spoločne po obci zbierali
smeti a potom, samozrejme, neza−

budli ani na kultúru a šport.
Bodkou za štvordňovým stretnutím
bola spoločná prehliadka modroka−
menského hradu, ktorá sa hosťom
zo zahraničia veľmi páčila.
Pohostinní Dolinčania teraz môžu
očakávať, čo zaujímavého zase oni
uvidia v regiónoch družobných ob−
cí, a predovšetkým  čím pozitívnym
sa budú môcť v budúcnosti inšpiro−
vať.                                  −rh−   

Včeličky spojili Vlachovu Lhotu s Dolinkou 

Aj obec Dolinka pribudla do zoznamu úspešných obcí, v ktorých
realizujú projekt Európskej únie s názvom" Dobrovoľníctvom za
krajšiu Európu, Európa pre občana, Citizenship EACEA". V rámci
neho podpísali 1.októbra 2011 dohodu starostovia týchto obcí − za
Dolinku Ing. József Nagy, za Cserháthaláp (Maďarská republika)
Mészáros Sándorné a za Vlachovu Lhotu  (Česká republika) Libor
Mana.

Predstavitelia spolupracujúcich obcí po podpise zmluvy. 
Vpravo Ing. J.Nagy, starosta Dolinky

Symbolika budúcej spolupráce − spoločné krájanie torty

Návštevníkov zaujali tradičné ľudové remeslá. Pochopiteľne, nemohlo chýbať občerstvenie

Redakcia okresného týždenníka Pokrok 
ponúka obciam, podnikom, súkromným 

firmám, záujmovým, kultúrnym 
a športovým spolkom, občianskym 

združeniam, politickým stranám, 
telovýchovným jednotám − skrátka vám všetkým

HOSŤOVANIE V POKROKU.
Môže ísť o pravidelnú alebo sporadickú 

prezentáciu  Vašej činnosti, práce,
úspechov aj vízií. Bližšie informácie Vám 
poskytneme priamo v redakcii POKROK

Vy a vaša bábika  
Azda niet dieťaťa, ktoré by nemalo svoju obľúbenú bábiku

a určite nie ste, alebo ste neboli,  výnimkou ani vy. 
Ak máte niekde v rodinnom albume svoju fotografiu 

s bábikou, pošlite nám ju, aj s menom bábiky - prípadne
po kom meno dostala a tiež od koho ste bábiku dostali. 

Potešia nás vaše "bábikovské" príbehy a najoriginálnejšie 
aj s vašimi fotografiami odmeníme peknou knihou. 

Vaše fotografie a príbehy čakáme na adrese: 
hornacekova.pokrok@stonline.sk 
alebo noviny.pokrok@stonline.sk 

MINISÚŤAŽ 



9 / 24. október 2011

Inf. budova Mestského úradu 
vo Veľkom Krtíši, 

3.poschodie, č.dverí 95. 
Pracujem ako viazaný finančný 

agent pre spoločnosť 
PROFI CREDIT Slovakia, s. r. o. 

PÔŽIČKA RÝCHLO 
A DISKRÉTNE 

zamestnaným, invalidným, 
starobným, vdovským, výsluhovým

dôchodcom, opatrovateľkám 
v zahraničí a živnostníkom. 

Možnosť predčasného splatenia úveru. 

Vladimír Helbich
Inf. m 0904 256 464, 0908 355

383, www.peniazeprevas.sk 

MERO CARWASH 
profesionálne 

čistiace a upratovacie
práce. Auto, dom, byt, 
kancelária, vysávanie,
tepovanie, umývanie... 

0907 531 256, 
merocw@gmail.com,

www.merocw.sk

* STROJNÍK CHLADIARENSKEJ TECHNOLÓGIE
Požiadavky: vzdelanie: stredné odborné príslušného smeru

− práca na trojsmennú prevádzku

* STROJNÍK − OBSLUHA BALIACICH STROJOV
Požiadavky: vzdelanie: stredné odborné príslušného smeru

− práca na trojsmennú prevádzku

Životopis zasielať na adresu EQUUSU do Vinice, prípadne mailom 
na szalaiova@equus.sk alebo osobne.

 Ďalej obsadzujeme pracovnú pozíciu 
OBCHODNÉHO REFERENTA. 

Požiadavky: vzdelanie so zameraním na obchod/ekonomiku, vynikajúca
znalosť slovenského a maďarského jazyka. Miesto výkonu práce: Vinica. 

EQUUS a.s., závod VINICA, Cesta Slobody 771 

hľadá záujemcov na obsadenie 
pracovných miest na pozície:

V prípade záujmu CV prosíme zasielať na e−mailovú adresu: V prípade záujmu CV prosíme zasielať na e−mailovú adresu: 
korcsogova@equus.sk.korcsogova@equus.sk.

príjme zamestnanca do trvalého
pracovného pomeru na pozíciu:

NÁPLŇ PRÁCE:
− preklady z/do 

talianskeho jazyka
− administratívne práce 

POŽIADAVKY:
− aktívna znalosť talianskeho 

jazyka podmienkou
− znalosť MS Office

Miesto výkonu práce: 
Priemyselný park Malý Krtíš  

Životopisy zasielajte na adresu:
SISME SLOVAKIA, s.r.o. 

Ul. Sušiny 162/5, 
990 01 Malý Krtíš

alebo  e−mail: 
anna.trebulova@sisme.sk

kontaktná osoba: 
Anna Trebuľová, 
tel. 047/ 4308912

Spoločnosť 
SISME SLOVAKIA, s.r.o. 
člen talianskej skupiny 

SISME GROUP,  
vyrábajúca rotory 

a statory do elektromotorov

ASISTENT/KA 
RIADITEĽA

areál LIAZ−u, Ul. Osloboditeľov 46,
Veľký Krtíš, Vám ponúka

ZDRAVOTNÍCKY 
INFOSERVIS

Lekárska pohotovostná služba
(Banícka 35, V. Krtíš, tel. 48 31
111). Pre dospelých: Po. − Pi.
15.30 − 7.00 h., So. − Ne. 7.00 −
7.00 h. Pre deti a dorast: Po. −
Pi. 15.30 − 22.00 h., So. − Ne.
8.00 − 22.00 h.

LEKÁRENSKÁ
POHOTOVOSŤ 

V MESTE V. KRTÍŠ
pondelok − piatok 16.00 −
20.00 h., sobota, nedeľa, svia−
tok: 9.00 − 12.00 h. a 16.00 −
20.00 h.

24.10. U ČIERNEHO ORLA  
(Nemocničná ul.)

25.10. PANACEA
(pri stomatológii)

26.10. AQUA VIVA (Ul. SNP)
27.10. BIELY LEV (Banícka ul.)
28.10. PANACEA 
(pri stomatológii)
29.−30.10. BELLADONNA

(Ul. SNP)

n POTREBUJETE GARÁŽ? 
Výhodne predám majetkovo 

vysporiadanú garáž 
za Zväzarmom. Dobré miesto,

vhodná pre obyvateľov 
Novohradskej ulice. 
Inf. m 0902 302 102.

Na  štvrtok  6. októbra 2011 sa naši
školáci zo Základnej školy vo Veľkých
Zlievcach veľmi tešili. Vybrali sme sa to−
tiž na výlet do Modrého Kameňa, pre−
zrieť si hrad a múzeum. Exkurziu sme
spojili s príjemnou prechádzkou jesen−
nou prírodou a poznávaním mesta.
Pracovníci hradu pripravili pre deti boha−
tý program.  Modrokamenským hradom
nás sprevádzal „šľachtic z rodu
Balašovcov“, ktorý poukazoval žiakom
hradný komplex a priblížil im jeho histo−
rický vývoj. Deti veľmi zaujalo múzeum
hračiek a bábok. Prezreli si detské hrač−
ky z minulosti až po súčasnosť. Najviac
sa im páčila interaktívna výstava o dra−
koch. Žiaci si zahrali bábkové divadlo s
vlastnoručne vyrobenými bábkami,  tie−
ňové divadlo a zoznámili sa s maňuška−
mi či marionetami. Domov si priniesli ve−
ľa krásnych zážitkov a svoje spomienky
nakreslili na hodine výtvarnej výchovy.
Radi by sme sa poďakovali Obecnému
úradu vo Veľkých Zlievcach za úhradu
finančných nákladov spojených s dopra−
vou.   −Bc.GERTRÚDA LUKÁCSOVÁ−

Školáci navštívili hrad v Modrom Kameni
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V prvý deň popoludní sme na−
vštívili rodinnú farmu Guerrieri v
Piagge, ktorá má vyše 150 ročnú
históriu a venuje sa pestovaniu vi−
niča, olív a pšenice. Cieľom majite−
ľov farmy je zabezpečiť okrem pr−
vovýroby aj finálne spracovanie
produktov a ponúkať tak spotrebi−

teľom vyššiu pridanú hodnotu.
Preto je možné priamo na farme
zakúpiť aj kvalitné víno, olivový olej
a rôzne druhy cestovín. Súčasťou
prehliadky farmy bola aj ochutnáv−
ka vín a olivových olejov. Pri pre−
sune do hotela sme sa večer za−
stavili na večeru v reštaurácii
Grotta di Tufo v sieti reštaurácii
Červený rak, kde sme sa mohli o−
boznámiť s miestnymi gastrono−
mickými špecialitami.
Druhý deň sme navštívili múzeum

zamerané na výrobu papiera, v
ktorom sa nachádzala aj dodnes
fungujúca chránené dielňa na výro−
bu papiera. Následne sme sa pre−
sunuli do jedného z najstarších a
prvých agroturistických zariadení v
Taliansku − Agriturismo la Ginestra,

kde sme okrem tradičného obeda
absolvovali prehliadku farmy, roľ−
níckeho múzea a oboznámili sme
sa s históriou podnikania vo vidiec−
kom cestovnom ruchu ako aj s his−
tóriou a vznikom zariadenia.
Podvečer sme sa presunuli do
mesta Fabriano, prehliadli sme si

bývalé letné sídlo pápeža a presu−
nuli sme sa do krytej mestskej trž−
nice. Tu sme sa stretli so zástup−
cami združenia podnikateľov
Consorzio Salame Fabriano, ktorá
zároveň poskytuje priestor pre spo−
luprácu podnikateľov pri výrobe a
predaji miestnych produktov.

V posledný deň odborného prog−
ramu nás hneď ráno čakala cesta
do regionálneho sídla mesta
Ancona, kde sme bolo prijatí zá−
stupcami regionálnej samosprávy
a oboznámili sme sa s ich regio−

nálnym programom rozvoja vidieka
a so zavádzaním regionálnej znač−
ky kvality regiónu Marche. Ďalšou
zastávkou bolo sídlo miestnej ak−
čnej skupiny Colli Esini − San
Vicino v Apiro, kde sa konalo pred−
stavenie MAS a stratégie rozvoja.
Neskôr sme navštívili degustačné
miesto s predajňou v San Paulo di
Jesi, odtiaľ sme sa presunuli na
posledné spoločné večerné pose−
denie do agroturistického zariade−
nia La Collina delle Streghe.

Zástupcovia MAS Partnerstvo Krtíšskeho Poiplia na odbornej exkurzii v Taliansku 27.9. − 2.10.2011

Od Talianov sa môžeme učiť úcte k tradičným hodnotám 
Regionálne pracovisko Národnej siete pre rozvoj vidieka pre Banskobystrický kraj zorganizovalo odbornú exkurziu do regiónu Marche v

Taliansku v dňoch 27.9. − 2.10.2011. Z MAS (Miestna akčná skupina) Partnerstvo Krtíšskeho Poiplia sa jej zúčastnilo päť členov. Štvordenná
odborná exkurzia do Talianska bola určená pre vidieckych aktérov, farmárov, podnikateľov vo vidieckom cestovnom ruchu a agroturisti−
ke, členov MAS a verejno−súkromných partnerstiev (VSP) z Banskobystrického kraja. Exkurzia bola zameraná na program rozvoja vidieka
v regióne Marche, príklady predaja z dvora, tvorbu regionálnych produktov, regionálnu značku, vidiecku turistiku a agroturistiku a imple−
mentáciu prístupu Leader.  

Účastníci z MAS PKP − zprava administratívny pracovník MAS
A.Galčíková, Ing. P. Bendík  strarosta obce Hrušov, manažér MAS
Ing. M. Pavlovkinová, L.Zsigmond podnikateľ a M.Augustínová z
OcU Hrušov

Spoločné foto účastníkov

Na prezentácii MAS
Colli Esini 

− San Vicino

Silným zážitkom a prekvapivým poznaním boli prirodzené tendencie a
sklony Talianov k združovaniu a ich pozitívny vzťah k histórii a k miest−
nym hodnotám a tradičným jedlám z domácich produktov. Veľmi cenným
poznatkom pre nás bolo hlavne poznanie dôležitosti združovania pri pre−
sadzovaní produktov na miestnych aj regionálnych trhoch a pri zavádza−
ní regionálnej značky kvality.
Exkurzie sa za Miestne akčné skupiny Partnerstvo Krtíšskeho Poiplia zú−
častnili: manažérka  MAS Ing.Martina Pavlovkinová, administratívna pra−
covníčka MAS Anita Galčíková, Ing.Pavol Bendík starosta obce Hrušov,
Mária Augustínová členka OZ OSOH Hrušov a Ladislav Zsigmond podni−
kateľ, vinár z Vinice.                       Text a foto: ANITA GALČÍKOVÁ 


